
Algemene Beschouwingen D66 Begrotingsraad 2023

Voorzitter, geachte aanwezigen,

Allereerst wil ik mij namens de fractie van D66 aansluiten bij de vorige spreker 
en mevrouw Veringa van harte welkom heten in ons midden.

Vanavond behandelen we als gemeenteraad de begroting voor 2024. Daaraan is
een lange en intensieve tijd van voorbereiding afgegaan. Het past daarom om 
eerst iedereen te bedanken die daaraan heeft bijgedragen. Op de eerste plaats 
natuurlijk de ambtenaren en het college, die van de grote hoeveelheid 
begrotingsposten, onderbouwingen en gevolgen daarvan, een begrijpelijk 
leesbaar geheel hebben gemaakt. Maar ik wil óók de collega-raadsleden van de 
andere partijen bedanken, die de stukken met evenveel energie hebben 
doorgespit en met moties en amendementen zijn gekomen, die ons, D66, ook 
weer aan het denken hebben gezet. Natuurlijk bedanken we hen ook voor de 
tijd die zij hebben besteed aan onze inbreng daarin. Wij zijn van mening dat het
begrotingsproces dit jaar, hoewel we er vanavond nog de kroon op moeten 
zetten, weer een kwalitatief goede begroting zal opleveren tot voordeel van alle
inwoners van Bloemendaal.

Verder zijn wij als D66 ook erg tevreden over de samenwerking in de coalitie. 
Ondanks een aantal zorgelijke kwesties, waarover straks meer, kunnen wij ons 
goed vinden in het vorig jaar afgesloten coalitieakkoord en collegeprogramma 
en hebben wij alle vertrouwen in de goede onderlinge samenwerking.

In Nederland staan er binnenkort weer verkiezingen voor de deur, waarvan de 
uitslag ook gevolgen zal hebben voor onze gemeente. Als fractie van D66 hopen
en verwachten wij dat er vanuit Den Haag een krachtige impuls zal blijven 
uitgaan om de problemen te bestrijden waarmee wij als gehele samenleving 
mee te maken hebben. We denken daaraan vooral aan de gigantische crisis op 
het gebied van volkshuisvesting, de dramatische problematiek van klimaat en 
natuur, en de opvang van vluchtelingen, die in het licht van de zorgelijke situatie
in de wereld, een menswaardig bestaan verdienen. Bloemendaal zal, op wat 
voor bescheiden schaal dan ook, een bijdrage moeten leveren. En een 
bescheiden, maar voor ons belangrijke stap daarin, is de begroting die voor ons 
ligt. 

We mogen er als Bloemendalers trots op zijn dat we zulke prachtige villa’s en 
natuur hebben en dat we volgens recent objectief onderzoek de meest 
duurzame gemeente in de regio Kennemerland zijn, maar dat is vaak terug te 



voeren op de persoonlijke rijkdom van onze bewoners. Als gemeente schieten 
we, volgens onze fractie van D66, toch op te veel gebieden, tekort.

Wij hopen met onze bijdrage aan deze begroting dit soms pijnlijke 
tekortschieten enigszins terug te buigen.

Ik heb al een paar zaken genoemd, laat ik de meest urgente in dit korte bestek 
behandelen: 

Om te beginnen wil ik het hebben over de inspanningen van onze gemeente op 
het gebied van het landelijke en ook plaatselijke woningtekort. Wethouder 
Gamri heeft een woonvisie gepresenteerd, die kort gezegd, inhoudt dat we tot 
2030 met enig vertrouwen 500 woningen kunnen toevoegen aan het bestand. 
Wij zijn, als D66 erg blij met deze woonvisie en ondersteunen deze van harte. 
Maar veel is het niet! In de regio van de MRA (Metropool Regio Amsterdam) die
bijna 2,5 miljoen inwoners telt, is een ambitieniveau van 171.000 woningen tot 
2030 afgesproken. Onze gemeente waarvan het inwoneraantal ongeveer één 
procent uitmaakt van deze regio, draagt aan dat getal 0,3% (nul-komma-drie-
procent!) bij. Niet iets om trots op te zijn!

Als fractie van D66 zijn wij ons bewust van het feit dat Bloemendaal zich in een 
moeilijke positie bevindt als het gaat om het vinden van geschikte 
bouwlocaties. Maar wanneer we kritisch kijken naar de manier waarop we 
keuzes maken, dan moet het ons van het hart dat er soms te gemakkelijk 
gekozen wordt voor terughoudendheid ten behoeve van woongenot en het 
comfort van bestaande bewoners. Er moet in onze ogen meer worden gekeken 
naar de schrijnende nood bij diegenen, die geen fatsoenlijk dak boven hun 
hoofd hebben. Voor wat betreft deze periode, wil D66 het bouwen van 
woningen op nummer één zetten.   

Behalve huisvesting van mensen hebben we ook nog een grote taak te 
vervullen als het gaat om de huisvesting van onze scholen. Zoals u allemaal 
hebt kunnen lezen in de uitgebreide toelichting bij het collegevoorstel over de 
financiering van de onderwijshuisvesting, hebben we een geweldige taak voor 
ons liggen, waaraan we tot nu nauwelijks iets hebben gedaan. We hebben maar
liefst 19 scholen in onze gemeente waarvoor wij ten aanzien van de huisvesting 
verantwoordelijk zijn. Onze scholen zijn oud en theoretisch aan vervanging toe. 
Op geen enkele manier zouden we volledige nieuwbouw kunnen financieren. 
Het college heeft een plan gemaakt dat vooral ziet op renovatie, zodat de 
scholen weer 25 jaar mee kunnen. Het bedrag dat hiervoor is benodigd, is in 



eerste instantie begroot op 3,6 miljoen euro. Dit lijkt veel, maar als we nog 
langer wachten de daadwerkelijke aanpak, dan zal de opgave financieel alleen 
nog maar nog groter worden. Daarom, en vooral omdat onze leerlingen 
behoefte hebben aan een goede leeromgeving, zou eventueel uitstel van deze 
investeringen buitengewoon onverstandig zijn. Omdat deze investeringen deel 
uitmaken van een nog in de raad aan de orde te stellen Integraal 
HuisvestingsPlan (het IHP), is het zeker niet zo dat de vanavond goed te keuren 
bestedingen zonder meer worden besteed. De raad kan en zal zijn invloed 
uitoefenen op de inhoud van de bestedingen bij de behandeling van dit IHP. 
Zonder goedkeuring van deze begrotingspost weten we zeker dat veel van onze 
leerlingen de komende jaren op de tocht laten zitten in krakkemikkige 
huisvesting. 

Een volgende speerpunt waaraan wij als fractie van D66 grote waarde hechten 
is de opvang van vluchtelingen. We zien elke avond op het journaal onder 
welke onmenselijke omstandigheden deze mensen vaak verkeren. Wij moeten 
waar nodig onze verantwoordelijkheid nemen en ruimhartig zijn als het gaat 
om de opvang,

Het is de gewoonte om tijdens de algemene beschouwingen ook iets te zeggen 
over aan de amendementen en de moties die vanavond aan de orde komen. 
Vanwege de tijd zal ik ze hier niet allemaal, en ook slechts kort behandelen. 

De wellicht meest ingrijpende amendementen op de begroting betreffen de 
hoogte van de toeristenbelasting en de parkeertarieven aan de kop van de 
Zeeweg. Het college wil deze weer verlagen, nadat deze bij de vorige begroting 
zijn verhoogd onder meer om de verhoging van de OZB-belasting binnen de 
perken te houden. D66 is het met die verlagingen niet eens en steunt het 
amendement dat betrekking heeft op de differentiatie van de toeristenbelasting
en is uiteraard een voorstander van de in ons eigen amendement verwoorde 
verhoging door indexering van de parkeertarieven aan de Kop van de Zeeweg. 
D66 is er geen voorstander van om het autoverkeer naar het strand te 
stimuleren. Ons motto is: “Ga toch fietsen!”. 

Omdat we de kosten van het hek langs de Zeeweg te hoog vinden om door 
onze gemeente alleen te worden gedragen zijn we ook voor het amendement 
dat het beoogde budget daarvoor wil schrappen. Voorlopig menen wij dat een 
beperking van de maximale snelheid op de Zeeweg van 60 km de 



verkeersveiligheid, ook met betrekking tot aanrijdingen met herten, een 
aanzienlijke verbetering van de veiligheid zal opleveren. Daarover hebben wij 
een motie ingediend.

D66 staat ook achter de motie om een budget te reserveren voor de 
ondersteuning van het project ‘Raadslid in klas’. Een bedrag van € 20.000 lijkt 
ons daarvoor voldoende.  We lopen daarentegen niet warm voor de 
voorgestelde verhuiscoach.

Wel aanwezig in de begroting, maar niet geamendeerd, zijn posten op het 
gebied van cultuur. D66 wil dat het niveau van de ondersteuning van de cultuur
in Bloemendaal, zoals muziekschool, behouden blijft en, als het even kan, 
verbetert. Over de bibliotheek maken we ons zoals blijkt uit de door ons 
ingediende motie, grote zorgen. 

Een laatste pijnlijk punt, dat volgens onze fractie niet onaangeroerd kan blijven, 
is dat ons gemeentebestuur, waarvan wij als raad, en wij als fractie van D66 
deel uitmaken, helaas in de achter ons liggende periode een zeer slechte 
reputatie heeft opgebouwd als het gaat om omgangsvormen. 

Als D66 nemen we gelukkig waar dat er zich de laatste tijd een verbetering 
heeft voorgedaan en er zeker een ontspanning is opgetreden. Wij hebben er 
ook vertrouwen is dat er met het aantreden van onze nieuwe waarnemend 
burgemeester, een nieuwe periode zal aantreden waarin wij vooral het 
vertrouwen van de publieke opinie weer terug kunnen verdienen. En met als 
resultaat dat we hier, over ongeveer een jaar, zullen zitten met een nieuwe 
kroonbenoemde burgemeester. Deze laatste opgave is voor het welzijn en de 
toekomst voor Bloemendaal wellicht nog belangrijker dan alle begrotingsposten
bij elkaar! Dan eindigen we toch nog positief!

Ik dank u voor de aandacht.

 


